
PROTOKÓŁ Nr XLVIII/18
z obrad XLVIII sesji 

Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 26 KWIETNIA 2018 r.

godzina rozpoczęcia - 13:00;
godzina zakończenia – 14:08;

Do punktu 1 porządku
       Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum.

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XLVIII sesji Rady Miejskiej
w Pyrzycach zwołanej na dzień 26 kwietnia 2018 r. godz. 13:00.

Witam  serdecznie  Państwa  Radnych,  Panią  Burmistrz  wraz
z współpracownikami,  wszystkich  zgromadzonych  gości  oraz  telewidzów
oglądających nas za pośrednictwem telewizji.  

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 12,
nieobecni:

- Radna Roksana Herman - Dziubek,
- Radny Wojciech Łubiarz,
-  Radny  Mirosław  Wyrodek,  co  stanowi  kworum  do  podejmowania

prawomocnych uchwał.

 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu;
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu;
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu;
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu;
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu.

Do punktu 2 porządku
Zgłaszanie zmian do porządku obrad.

Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do 
porządku obrad:
1) projektu uchwały w sprawie  zmiany załącznika do Uchwały Nr XLVII/426/18

Rady  Miejskiej  w  Pyrzycach  z  dnia  29  marca  2018  r.  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniego  Programu   Gospodarowania  Mieszkaniowym  Zasobem  Gminy
Pyrzyce na lata 2018-2022 (Druk Nr 498/18).

Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany załącznika
do Uchwały Nr XLVII/426/18 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 29 marca 2018 r.
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w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu  Gospodarowania Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Pyrzyce na lata 2018-2022 (Druk Nr 498/18).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0; 

Projekt  uchwały został  wprowadzony do porządku obrad jako  punkt  16,  kolejne
punkty przesuną się o jeden.

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Do punktu 3 porządku
Przyjęcie protokołu z obrad XLVII Sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokół był wyłożony do
wglądu w Biurze Rady.

Nie wniesiono uwag do protokołu.

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt  –  Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu
z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej.

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali – 12; za – 12; przeciw – 0; wstrzymało się -0; 

Protokół został przyjęty.

Do punktu 4 porządku
Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc.

Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 31 marca 2018 r. do 25 kwietnia 2018r.
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

Nie wniesiono zapytań do przedstawionej informacji Burmistrz Pyrzyc.

Do punktu 5 porządku
Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie.

Radny Jerzy Wroński  – Mam 3 interpelacje, ale zanim je odczytam to mam prośbę
od Zespołu Kresowianka,  myślę  że  już  Pani  się  dowiedziała,  że  były  kobiety  na
regionalnym występie zespołów w Nowogardzie, gdzie zajęły bardzo dobre miejsce i
zostały zakwalifikowane do ogólnopolskiego przeglądu i proszą o transport dla 10 –
11 osób (tylko BUS), bo jest ich mało i prosiły, żebym poprosił Panią na sesji. Myślę,
że się zwrócą osobiście do Pani i zostanie ta ich prośba spełniona.

Panie  Przewodniczący,  ponieważ  nie  było  mnie  na  poprzedniej  sesji  i  na
komisjach,  chciałbym  się  usprawiedliwić,  bo  chyba  to  jest  obowiązek  radnego,
ponieważ leżałem w szpitalu, a w związku z tym, że radny ma jakieś wynagrodzenie
z tego tytułu, to powinni mieszkańcy wiedzieć o tym, że nie mogłem uczestniczyć,
choroba nie wybiera.
Przystępuję do moich interpelacji – zapytań:
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1) 6 listopada zwróciła się rodzina Państwa G… z Obromina na piśmie o pomoc
w  rozwiązaniu  problemu,  który  jest  zapisany  w  tym  piśmie  i  do  dnia
dzisiejszego  (minęło  już  pół  roku)  nie  otrzymali  żadnej  informacji,
odpowiedzi na to pismo. Bardzo proszę o podjęcie działań w tym temacie, są
to  osoby starsze  i  chciałyby trochę spokoju.  Myślę,  że można ten  problem
wspólnie  rozwiązać.  Interpelacja  na  piśmie  stanowi  załącznik  Nr  9  do
protokołu.

2) Sprawa parkingu, Pani Burmistrz, dalej są te znaki, na tym parkingu dochodzi
do  przepychanek,  do  kłótni.  Dysponuję  zdjęciami,  które  wczoraj  zrobiłem
i myślę, że powinny być te znaki usunięte, ponieważ mnie nie obchodzi kto te
znaki wstawił, ale tych znaków nie powinno tam być. Bardzo proszę o zajęcie
stanowiska w tej kwestii. Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 10 do
protokołu.

3) Pani Burmistrz, może został, czy zostanie uruchomiony program rządowy na
pozyskanie pieniędzy na remont naszych lokalnych dróg gminnych, czy jest
szansa, żeby gmina pozyskała takie pieniądze, w sumie szansa zawsze jest, ale
jakie kryteria musi spełnić Gmina, żeby pozyskać pieniądze rządowe? Jeżeli
będą  już  pozyskane  środki  to  bardzo  proszę  o  dokończenie  drogi
w Obrominie, o której zawsze jest mowa, prawie na każdej sesji upominam się
o tą  drogę,  ponieważ tak proszą mieszkańcy Obromina,  jak również drogi
w Letninie i następnie droga (nie wiem, czy Pani ją widziała) w Brzesku, jadąc
do bloku po byłym SKR, proszą mieszkańcy, żeby ją połatać, żeby te dziury
zasypać  jakimś  gresem,  żeby  nie  wywieźć  tego  za  kołami,  bo  na  pół  koła
samochodu  osobowego  są  powybijane  dziury.  Bardzo  proszę  o  zajęcie
stanowiska w tej kwestii. Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 11 do
protokołu.

Radny  Mariusz  Majak  –  Mam  jedną  interpelację  –  zapytanie,  które  dotyczy
przedszkoli  publicznych  w  Pyrzycach,  czy  w  najbliższym,  czasie  przewiduje  się
remont  w  Przedszkolu  Publicznym  przy  ul.  Narutowicza  i  w  Przedszkolu
Publicznym  przy  ul.  Zabytkowej?  Obie  placówki  wymagają  dosyć  znacznych
nakładów  aby  właściwie  funkcjonowały,  są  też  tam  zalecenia  straży  pożarnej
odnośnie bezpieczeństwa.  Zbliżają się wakacje i wiemy, że w tym czasie najlepiej
wykonuje się remonty, najlepszy czas i najodpowiedniejszy jest do tego. W związku
z tym moim pytaniem chciałbym, żeby Pani Burmistrz przekazała na piśmie, jakie są
potrzeby  remontowe obu placówek,  informacje  o  kosztach audytu cieplnego,  jaki
został  wykonany  w  ostatnim  czasie  w  obu  placówkach  oraz  chciałbym  prosić
zestawienie wykonanych prac we wszystkich przedszkolach publicznych w obecnej
kadencji. Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji.

Do punktu 6 porządku
Sprawozdanie  z  działalności  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  za

2017 r. (Druk Nr 489/18).
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Informacja stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Sprawozdanie z działalności Ośrodka za
2017 r. obejmuje całokształt pracy pracowników Ośrodka i wszystkie zadania, które
są  realizowane  od  zadań  własnych,  które  nakłada  ustawa  o  pomocy  społecznej
poprzez  usługi  opiekuńcze,  ośrodki  wsparcia,  przemoc  w  rodzinie,  świadczenia
rodzinne, świadczenia rodzicielskie, zasiłki pielęgnacyjne, wydatki na ubezpieczenia
społeczne,  świadczenia  wychowawcze,  fundusz  alimentacyjny,  dodatki
mieszkaniowe  i  energetyczne,   umieszczanie  w  domach  pomocy  społecznej  jak
również  w zakładach  opieki  leczniczej,  projekty  zewnętrzne,  czyli  to  był  projekt
Pakty  Zatrudnieniowe  w  Polsce,  zadania  z  zakresu  wspierania  rodziny,  a  także
współpraca z innymi instytucjami i wszystkie zadania związane z organizacją pracy
w Ośrodku  Pomocy.   Ta  informacja  została  bardzo  szczegółowo  przedstawiona
przez Panią Dyrektor na Komisji Edukacji, jeżeli są pytania to bardzo proszę.

Opinia stałej komisji Rady:
K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik
Nr 14 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Do punktu 7 porządku
Ocena zasobów Pomocy Społecznej w Gminie Pyrzyce za 2017 r.

(Druk Nr 490/18).

Informacja stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Również  informacja  Ośrodka Pomocy
Społecznej,  tutaj  dotyczy ona przede wszystkim danych o sytuacji demograficznej
w Gminie Pyrzyce osób korzystających z pomocy, ilości tych osób, zadań, o których
mówiłam,  a  także  kadrze  ośrodka  pomocy,  zasobach  i  wszelkich  warunkach
i powodach  przyznawania  pomocy.  Ta  ocena  jest  również  obowiązkiem,  który
wskazuje ustawa o pomocy społecznej  również została przedstawiona na Komisji
Edukacji i też, jeżeli są pytania to bardzo proszę.

Opinia stałej komisji Rady:
K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik
Nr 16 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Do punktu 8 porządku
Informacja  z  działalności  Straży  Miejskiej  z  uwzględnieniem

działań kontrolnych w zakresie ochrony środowiska (kontrola jakości
używanych  materiałów  opałowych  przez  mieszkańców  Gminy
Pyrzyce) (Druk Nr  492/18).
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Informacja stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska  – Informacja została przedstawiona przez
Komendanta Straży Pana Michała Maduzię na dwóch komisjach, które opiniowały tą
informację, ale chciałabym, żeby Pan Komendant krótko wprowadził tą informację
dla mieszkańców słuchających i oglądających obrad sesji Rady Miejskiej.

Komendant Straży Miejskiej – Michał Maduzia – Pokrótce przedstawię informację
z naszej działalności za rok 2017. W wyniku działań Straży Miejskiej ujawniono ok.
1200 wykroczeń z tego 300 wykroczeń z kodeksu wykroczeń tj., ok. 15 % więcej do
roku  ubiegłego.  W  pierwszej  kolejności,  gdzie  było  najwięcej  wykroczeń,  to  są
wykroczenia  przeciwko  bezpieczeństwu  osób  i  mienia,  wykroczenia  przeciwko
urządzeniom  użytku  publicznego,  wykroczenia  przeciwko  porządkowi  i  spokoju
publicznemu.  Za  wykroczenia  wynikające  z  nieprzestrzegania  przepisów  ujętych
w innych przepisach prawa ujawniono:
- ponad 422 wykroczenia, tj. ok. 10% więcej do roku ubiegłego, 
- 123 wykroczenia z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, 
-  60  wykroczeń  z  ustawy  o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu
alkoholizmowi, 
- 48 wykroczeń z ustawy o ochronie zdrowia,
- 42 z ustawy o odpadach,
- 14 wykroczeń z ustawy o ochronie zwierząt. 
W  przedmiotowym  okresie  straż  miejska  przyjęła  ponad  500  zgłoszeń  od
mieszkańców miasta i gminy Pyrzyce, te zgłoszenia nie są rejestrowane przez naszą
książkę  rejestru  interwencji  tylko  były  zgłoszone  bezpośrednio  do  naszej  straży.
W większości  informacji,  bo  150  dotyczyło  ochrony  środowiska  i  gospodarki
odpadami,  149 dotyczyły  awarii  technicznych,  62 zwierząt,  51 zagrożeń w ruchu
drogowym, 46 dotyczyły zakłócenia porządku publicznego i spokoju, 36 zagrożenia
życia i zdrowia, 10 dotyczyło zagrożeń przeciwpożarowych.
Kamery, które mamy na stanie umieszczone były w 64 punktach na terenie miasta
i gminy Pyrzyce, w większości na terenie miasta były instalowane, łącznie kamery
zarejestrowały 80.629 ujęć  w tym 53.752 zdjęcia  z  czego 26.877 filmów. Nagrania
z kamer posłużyły do ujawnienia 28 przypadków spożywania alkoholu w miejscach
niedozwolonych, 21 wysypisk śmieci, 12 przypadków palenia wyrobów tytoniowych
na  terenie  placówek  oświatowych,  10  przypadków  zanieczyszczania  ścieżki
rowerowej,  8  przypadków  zaśmiecania  miejsca  publicznego  i  8  przypadków
poruszania  się  pojazdem  mechanicznym  po  ścieżce   rowerowej.  Kamery,  które
mamy na stanie, działają praktycznie cały czas, są wieszane w różnych punktach,
w różnych miejscowościach. Działa to na zasadzie fotopułapki, jeżeli ktoś się pojawi
pod kamerą  to  obraz  jest  przesyłany  od razu do wszystkich strażników oraz  do
naszego komputera, który jest  w biurze. Jeżeli jest możliwość jedziemy od razu na
miejsce  i  takie  osoby  rozliczamy.  One  działają  praktycznie  cały  czas,  czy  to  jest
weekend,  czy  to  jest  środek  tygodnia,  jesteśmy podpięci  cały  czas.  Jeżeli  my nie
możemy zareagować dzwonimy na policję i wtedy oni też wiedzą, gdzie są te nasze
fotopułapki  umieszczone  i  od  razu  oni  reagują  też,  żeby  nie  było  później
poszukiwania  osób,  które  były  pod  tą  kamerą.  Przy  współpracy  z  wydziałami
Urzędu Miejskiego dokonano ponad 200 kontroli dotyczących naruszania przepisów
ustawowych jak i prawa miejscowego. Dla wydziału BIF zrobiliśmy 192 kontrole, dla
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wydziału  Urzędu  Stanu  Cywilnego  8  kontroli  i  dla  wydziału  Nieruchomości
i Środowiska 11 kontroli. Do miejskiej izby wytrzeźwień lub do miejsca zamieszkania
doprowadzono  32  osoby  nietrzeźwe,  których  stan  wymagał  niezwłocznego
przewiezienia.  Wspólnie z policją mieliśmy kontrole,  mieliśmy też 128 wspólnych
patroli,  dodatkowo  jeszcze  w  okresie  zimowym,  w  okresie  grzewczym,  który
kontrolowaliśmy na  terenie  miasta  oraz  na  terenie  Gminy  Pyrzyce,  dokonaliśmy
różnych  kontroli  odnośnie  wypalania  różnych  odpadów  w  piecach.  Różnie  to
bywało, ponieważ ludzie byli nastawieni, to co oglądali w telewizji to myśleli, że to
się przedkłada na nasz teren, czyli na gminę Pyrzyc, że jeżeli dochodzi do spalania
odpadów gdzieś w Polsce to u nas też to się dzieje. U nas tego problemu praktycznie
(można  powiedzieć),  że  nie  ma.  Tam,  gdzie  mieliśmy  zgłoszenie  tam  zawsze
byliśmy, mieliśmy dodatkowo nasze obserwacje, które prowadziliśmy. Bardzo mało
ujawniliśmy  spalania  odpadów,  których  pozostałości  i  substancje,  które  są
niedozwolone w piecach.  W większości te przypadki były spowodowane tym, że
nieumiejętnie były rozpalane piece, a po drugie stara instalacja grzewcza. Tutaj tkwił
problem w tym, że ten smog (można powiedzieć) unosił się nad Pyrzycami, to też
zależało od różnych czynników i ciśnienie mogło wpływać na to, i nieumiejętność
rozpalania, stare kotły grzewcze. Więc my tego problemu proszę Państwa nie mamy,
u nas nie grozi spalanie odpadów na jakąś większą skalę na naszej gminie. Chyba to
tyle, gdyby Państwo mieli pytania jeszcze to mogę z chęcią odpowiedzieć. 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt  -  Dziękuję  bardzo Panie komendancie.  Nim
przejdziemy do pytań to poproszę o opinię komisji.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.
2) K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  opinia  stanowi

załącznik Nr 19 do protokołu.

Radny Mariusz Majak – Nie mam pytań, bo tak jak Pani Burmistrz informowała
wszystkich,  rozmawialiśmy  na  komisji  we  wtorek,  dosyć  szczegółowo
o przedstawionej  informacji,  przedstawionym  sprawozdaniu  i  komisja,  jak  już
przeczytałem  pozytywnie  zaopiniowała  sprawozdanie.  Ja  osobiście  również
pozytywnie podchodzę do sprawozdania i do informacji z działalności strażników
miejskich.  Mnie osobiście zadowala fakt, że Straż Miejska przeistoczyła się nie tylko
pewnie u nas, w Polsce, ale i w całym kraju. W ostatnich latach  z takich instytucji,
która  zajmowała  się  głównie  stawianiem  fotoradarów  i  mierzeniu  prędkości
i zdobywaniem środków do budżetu, zamieniła się w taką instytucję, która zajmuję
się tym czym należy, a ma dzisiaj do tego znakomite środki techniczne. Myślę tutaj
o kamerach  pułapkach,  dzięki  którym tutaj  Pan  komendant  i  pozostali  strażnicy,
myślę  że  robią  dobrą  robotę  ujawniając  takie  brzydkie  wykroczenia,  zaśmiecania
naszych  placów,  terenów  różnego  rodzaju.  Myślę,  że  tak  trzymać  Panie
komendancie,  to  trzeba  robić,  wykonywać.  Tutaj  nie  do  końca  zgodzę  się  ze
stwierdzeniem  Pana  komendanta,  że  nie  istnieje  problem  w  okresie  zimowym
zanieczyszczania powietrza poprzez spalanie jakiś tam niedozwolonych substancji
w piecach. Myślę, że ten problem istnieje, nie jest on pewnie tak duży jak w innych
miejscowościach,  nawet  sąsiednich  jak  Lipiany,  Stargard  czy  inne  sąsiednie
miejscowości. Ze względu chociażby na naszą Geotermię, która zapewnia nam dobre
środowisko, dobre powietrze w dużej mierze. Aczkolwiek w tych miejscach, gdzie są
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domki  jednorodzinne  zdarzają  się  sytuacje,  że  są,  bo  po  prostu  spacerując,  czy
przejeżdżając  gdzieś  na  rowerze  czuć,  że  są  spalane  niedozwolone  substancje.
Apeluję,  aby  kontrolować  to  i  żeby  również  te  osoby,  które  tak  zaśmiecają,
zanieczyszczają środowisko, żeby kontrolować, żeby te osoby ujawniać i wyciągać
w stosunku do nich odpowiednie wnioski.  

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel – Również chciałabym wystawić wysoką
ocenę  pracy  naszych  strażników  miejskich.  To,  co  bardzo  cieszy,  co  jest  bardzo
ważne dla nas mieszkańców to, to że pomimo tego, że jest ich tylko 4 to są bardzo
widoczni  zarówno  w  mieście,  ale  przede  wszystkim  są  widoczni  na  terenach
wiejskich.  Często  włączają   się  w akcje  promocyjne różnych instytucji,  prowadzą
działania prewencyjne, co w znacznym stopniu poprawia zarówno bezpieczeństwo
na terenie gminy Pyrzyce jak i też sprawia, że zapanowuje na terenie naszej gminy
większy porządek. 

Przewodniczący Rady -  Paweł  Chyt  –  Panie  komendancie,  zwracali  się  do mnie
mieszkańcy w sprawie sklepu przy ul. Stargardzkiej, bo wiem że były kontrole, jakby
Pan  te  informacje  przekazał  mieszkańcom,  chodzi  o  to  duże  zadymienie.  Proszę
wyjaśnić.

Komendant  Straży  Miejskiej  –  Michał  Maduzia –  Tak,  to  jedyny  punkt,  gdzie
najwięcej odwiedzaliśmy to miejsce, to jest ul. Stargardzka koło Pyrzyckiego Domu
Kultury, tam praktycznie zaczęliśmy interwencje od września, zakończyliśmy je na
koniec lutego. Dotyczyło to tylko  jednego komina, który tam się mieścił. Kontrole
nasze były od samego początku i my tam w ogóle nie stwierdziliśmy żadnych innych
substancji, które mogłyby być wypalane w piecu. Była tam stara instalacja grzewcza,
pracownik tam był tylko godzinę czasu i nie sposób w starym piecu ustawić go tak,
żeby  to  funkcjonowało  i  nie  dymiło.  Na  dzień  dzisiejszy  jest  wymieniona  cała
instalacja razem z kotłem grzewczym, z nadmuchem. Problem się zmniejszył, także
tego dymu jest mniej, jest mocniejszy wentylator, inna instalacja grzewcza i myślę, że
problem został rozwiązany.
 
Wiceprzewodniczący Rady – Jan Wojtasik – Chciałem również podziękować Straży
Miejskiej za uporządkowanie ulic, o które prosiłem, między innymi zadają mi takie
pytania działkowcy na działkach: „No dobrze liście, cienkie gałęzie ok. składamy na
odpowiednie wysypisko, albo nam zabierają. A co zrobić z gałęziami grubszymi, co
z nimi zrobić?”
Komendant Straży Miejskiej – Michał Maduzia – To są użytki zielone i należy też je
włożyć w worek i złożyć w odpowiednim miejscu i terminie, innej możliwości nie
ma. 

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Może  w imieniu  swoim,  jak  również
komendanta chciałam bardzo serdecznie Państwu podziękować, że zauważyliście, że
tych działań Straży Miejskiej jest naprawdę bardzo dużo. Opinie, które krążą jeszcze
pewnie do dziś są takie,  że Straż Miejska nic nie robi,  albo ich nie widać itd.  Ta
informacja, którą Państwo otrzymaliście jest bardzo szczegółowa. Jak widzicie tych
działań  jest  bardzo  dużo,  jeżeli  chodzi  o  ilość  strażników  czyli  4  i  działających
w służbach  od  rana  do  22  wieczorem.  Na  pewno  nie  udaje  się  nigdy  tak,  żeby
zapobiec  każdej  interwencji,  ale  działają wspólnie z Policją,  działają  samodzielnie
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również współpracują z Powiatowym Stowarzyszeniem Ratownictwa, które też jest
również bardzo prężne i też im się należą bardzo duże podziękowania, ze Strażami
Ochotniczymi.  Jak Państwo widzicie,  jeżeli  ktoś chce to dostrzec,  to  na pewno to
zobaczy, że działania Straży wspomagamy również poprzez te narzędzia, którymi są
kamery i nie tylko kamery, bo ta kamera proszę Państwa to nie tylko to, że ona wisi,
bo później to trzeba tą ilość  nawet 9000 zdjęć,  które są w trakcie roku, to trzeba
obrobić, trzeba to znaleźć, trzeba dotrzeć do tych osób i to wszystko wykonuje Straż
Miejska,  więc  cieszy mnie to  bardzo.  Dalej  też  apeluję  wszędzie,  gdzie jestem na
spotkaniach i też tutaj poprzez naszą telewizję, która transmituje sesję, żeby wszelkie
nieprawidłowości  dotyczące  utrzymania  porządku  w  mieście  zgłaszać  do  Straży
Miejskiej, bo te interwencje są podejmowane i nie chcielibyśmy później się odnosić
do  tych  informacji,  które  pojawiają  się  w  mediach  naszych  lokalnych,  że  Straż
Miejska nic nie robi, burmistrz nic nie robi, nic nie widzimy, nic nie działamy. To nie
wszystko jest też tak, że działamy na pstryknięcie palca, bo muszą być zachowane
wszelkie procedury, a w szczególności tereny, które dotyczą właścicieli prywatnych,
wymaga to większego wysiłku. Te działania przenoszą skutek pozytywny i to jest
zauważalne.  Nie ma sytuacji  takiej,  że Straż Miejska nie działa i  my w ogóle nic
w tym mieście nie widzimy i bardzo się cieszę, że Państwo poprzez tą informację to
dostrzegacie.  Na pewno jeszcze większe informacje muszą być tutaj  udostępniane
przez Straż Miejską  i  tych informacji  musi  być coraz więcej,  bo czasami nam się
wydaje, że my to robimy, a wszyscy to widzą, ale wiemy tak nie jest. Więc jeszcze raz
dziękuję w imieniu swoim i komendanta. 

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Do punktu 9 porządku
Informacja  z  realizacji  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania

Przemocy w Rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w roku
2017 (Druk Nr 494/18).

Informacja stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Informacja  z  realizacji  Gminnego
Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  w  roku  2017  też  została
przedstawiona  na  Komisji  Edukacji,  ale  z  takich  ważniejszych  rzeczy,  o  których
chciałabym powiedzieć to jest to, że na terenie naszej gminy działa Gminny Zespół
do Spraw Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, w którym uczestniczą praktycznie
wszystkie służby, które tego problemu dotykają. Ta współpraca jest bardzo dobra.
Spotkania zespołu odbywają się bardzo często i z ważniejszych rzeczy to jest to, że
w roku  2017  stwierdzono  w  Gminie  Pyrzyce  to,  że  49  osób  było  dotkniętych
problemem  przemocy  w  rodzinie.  Do  Gminnego  Zespołu  Przeciwdziałania
Przemocy  wpłynęły  33  formularze  niebieskich  kart.  Te  informacje  jakby  trochę
obrazują  problemy  dotyczące  przemocy,  które  są  dostrzeżone,  zauważone  i już
zdiagnozowane.  Z  ważniejszych  jeszcze  rzeczy,  które  dotyczą  roku  2017  i  tego
problemu  przemocy  to  również  zorganizowana  we  wrześniu  14-15  września
konferencja  Przeciwdziałania  Przemocy.  To  była  taka  konferencja  2  dniowa,
szkoleniowa dla służb, z którymi współpracujemy, która również została przyjęta
pozytywnie, bo z jednej strony pomagamy, ale z drugiej strony sami potrzebujemy
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wsparcia, żeby wiedzieć, jak tym osobą skutecznie pomagać. Także, jeżeli tutaj są też
jakieś pytania i Państwo jeszcze macie to też bardzo proszę.

Opinia stałej komisji Rady:
K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik
Nr 21 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Do punktu 10 porządku
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy

Pyrzyce na rok 2018 (Druk Nr 496/18).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – W zasadzie nie są to duże zmiany w budżecie,
zwiększamy budżet po stronie dochodów o 47 025,51 zł w takiej samej kwocie po
stronie wydatków. Jedno z ważniejszych to może powiem, że przenosimy wydatki
jako  zmniejszenie  i  zwiększenie  rozwiązując  rezerwę  w  wysokości  200.000  zł,
przenosimy ją do rozdziału szkół podstawowych z wydatków bieżących na wydatki
majątkowe,  tworząc  zadnie  inwestycyjne  pn.  „  Budowa  kompleksu  sportowo  –
rekreacyjnego przy Szkole Podstawowej w Żabowie”, to zadanie dotyczy budżetu
obywatelskiego. 
Resztę zmian dokonano na wniosek kierowników wydziałów i dyrektorów jednostek
w razie pytań będę odpowiadać. 

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.
2) K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  opinia  stanowi

załącznik Nr 24 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.
Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie  zmian  budżetu  i  w  budżecie  Gminy  Pyrzyce  na  rok  2018  (Druk  Nr
496/18).

Wynik głosowania: 
Stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, 

Uchwała Nr XLVIII/427/18 stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 

Do punktu 11 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  podziału  Gminy  Pyrzyce  na  stałe

obwody  głosowania,  ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  siedzib
obwodowych komisji wyborczych (Druk Nr 488/18).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy obwodów wyborczych,
obwody wyborcze praktycznie nie uległy zmianie, ponieważ zostało 12 obwodów,
które  były  dotychczas  (mówimy  o  miejscach  tych  obwodów).  Natomiast  zmiany
uległy  w  dwóch  obwodach,  jeżeli  chodzi  o  okręgi  wyborcze,  bo  mówimy  tutaj
o obwodzie w Mielęcinie,  w którym będą 2 okręgi wyborcze,  czyli  wnieśliśmy tu
zmiany na wniosek mieszkańców Pstrowic, którzy wnosili, że nie chcą, ponieważ jest
im za daleko dojeżdżać do obwodu w Brzesku w związku z tym zostali umieszczeni
w obwodzie  w Mielęcinie  ze  względu  na  odległość  i  możliwość  dojścia  do  tego
obwodu i tam będą głosować. 
Jeżeli  chodzi  o  obwód  w  Żabowie  tutaj  również  mieszkańcy  z  miejscowości
Ryszewko, Giżyn, Turze, Młyn, którzy głosowali wcześniej w miejscowości Okunica,
czyli w obwodzie Okunica, ten okręg został dołączony do Żabowa ze względu na
odległość.  Też  były  takie  wnioski,  jak  Państwo  pamiętacie,  one  były  wnoszone
w trakcie kadencji, my jednak po podejmowanych próbach nie mogliśmy tego zrobić,
ponieważ  nie  było  zgody  Komisarza  Wyborczego.  W  związku  z  tym,  że  teraz
zgodnie  ze  zmianą  przepisów  dokonujemy  wprowadzenia  nowych  uchwał
dotyczących  obwodów  i  okręgów  te  zmiany  uwzględniliśmy.  Także  ta  uchwała
dotyczy tych 12. obwodów, ale z tymi zmianami dotyczącymi tylko okręgów, które
będą głosować w tych obwodach, jeżeli są jakieś pytania to bardzo proszę.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.
2) K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  opinia  stanowi

załącznik Nr 28 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  -  Paweł  Chyt  -  Poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie  podziału  Gminy  Pyrzyce  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich
granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych (Druk Nr 488/18).

Wynik głosowania: 
Stan Radnych na sali - 12; za - 12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0;

Uchwała Nr XLVIII/428/18 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.

Do punktu 12 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  dotacji  na

przeprowadzenie  prac  projektowych  związanych  z  wykonaniem
inwentaryzacji budowlanej – ekspertyzy – oceny stanu technicznego
oraz projektu budowlanego  na odbudowę ruin kościoła w Ryszewie
(Druk Nr 493/18).
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – W uchwale tej wnosimy o przekazanie dla
Parafii  Rzymskokatolickiej  w  Ryszewku  kwoty  10.000  zł  w  formie  dotacji  na
odbudowę  ruin  kościoła  w  Ryszewie.  Z  takim  wnioskiem  wystąpiła  Parafia
w Ryszewku  i  na  podstawie  uchwały  dotyczącej  zabytków  i  udzielenia  dotacji,
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podobnie jak było to z Parafią w Brzesku, wcześniej również w Pyrzycach, wnosimy
o udzielenie kwoty 10.000 zł na wykonanie inwentaryzacji budowlanej, ekspertyzy
oraz projektu budowlanego związanego z odbudową ruin tego kościoła.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.
2) K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  opinia  stanowi

załącznik Nr 32 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie  udzielenia  dotacji  na  przeprowadzenie  prac  projektowych związanych
z wykonaniem inwentaryzacji budowlanej – ekspertyzy – oceny stanu technicznego
oraz  projektu  budowlanego  na  odbudowę  ruin  kościoła  w  Ryszewie  (Druk  Nr
493/18)

Wynik głosowania: 
Stan radnych na sali - 12; za -11, przeciw - 0, wstrzymało się – 1, 

Uchwała Nr XLVIII/429/18 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 

Do punktu 13 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia  kolejnych  umów  najmu

i dzierżawy  nieruchomości  stanowiących  własność  Gminy  Pyrzyce
(Druk Nr 491/18).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.

Opinia stałej komisji Rady:
K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 35 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie  zawarcia  kolejnych  umów  najmu  i dzierżawy  nieruchomości
stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 491/18).

Wynik głosowania: 
Stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, 

Uchwała Nr XLVIII/430/18 stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 

Do punktu 14 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXIX/390/13

Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 23 maja 2013 r. w sprawie zasad
udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania przy
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udzielaniu dotacji na rzecz spółek wodnych i sposobu ich rozliczania
(Druk Nr 495/18).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska  –  Zmiana  uchwały  dotyczy  skrócenia
terminu złożenia przez Spółkę sprawozdania, wcześniej w poprzedniej uchwale ta
ilość dni na złożenie sprawozdania była 20. W związku z terminem rozliczenia, który
trwa 15 dni, po rozmowach ze Spółką ustaliliśmy, że termin złożenia sprawozdania
powinien być 10 dni i w związku z tym wnosimy o zmianę z 20 na 10 dni czasu
złożenia sprawozdania.

Opinia stałej komisji Rady:
K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 38 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/390/13 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 23
maja  2013 r.  w sprawie  zasad udzielania  dotacji  na rzecz  spółek  wodnych,  trybu
postępowania  przy  udzielaniu  dotacji  na  rzecz  spółek  wodnych  i sposobu  ich
rozliczania (Druk Nr 495/18).

Wynik głosowania: 
Stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, 

Uchwała Nr XLVIII/431/18 stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

Do punktu 15 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż

nieruchomości  zabudowanej,  oznaczonej  w ewidencji  gruntów jako
działka nr 311/10 o pow. 0,1485 ha położona w obrębie geodezyjnym
0007 miasta Pyrzyce (Druk Nr 497/18).
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy działki położonej przy
ul.  Słowackiego,  działka  ta  została  już  uchwałą  z  2011  r.,  jak  Państwo  macie
uzasadnieniu, przekazana w wieczyste użytkowanie. Zgodnie ze zmianą przepisów
dotyczących wieczystego  użytkowania,  zastosowanie tej  uchwały staje  się  w tym
momencie bezzasadne, w związku z tym wnosimy o przekazanie działki na sprzedaż
w trybie przetargu nieograniczonego.

Opinia stałej komisji Rady:
K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.
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Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej,  oznaczonej
w ewidencji gruntów jako działka nr 311/10 o pow. 0,1485 ha położona w obrębie
geodezyjnym 0007 miasta Pyrzyce (Druk Nr 497/18).

Wynik głosowania: 
Stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, 

Uchwała Nr XLVIII/432/18 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 

Do punktu 16 porządku
Projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr

XLVII/426/18  Rady  Miejskiej  w  Pyrzycach  z  dnia  29  marca  2018  r.
w sprawie  uchwalenia  Wieloletniego  Programu   Gospodarowania
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Pyrzyce na lata 2018-2022 (Druk Nr
498/18).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwałę o wprowadzeniu tego programu
wprowadzaliśmy  na  poprzedniej  sesji.  W  związku  z  tym,  że  dostaliśmy
zawiadomienie  o wszczęciu  postępowania nadzorczego,  dotyczy to  punktu w tej
uchwale ustalania stawki czynszu, który został przez nas zaproponowany, żeby tą
stawkę czynszu uchwalała Rada Miejska, jak również jej rewaloryzację. Wojewoda
jednak nie  zgodził  się  z  tym i  dalej  uważa,  że  ustalanie  tej  stawki  powinno być
wyłączną kompetencją burmistrza. W związku z tym wnosimy na tą sesję uchwałę,
żeby to postępowanie już się nie odbywało i wracamy do tego stanu pierwotnego,
który wcześniej również był, przyjmując uwagę Wojewody, który nie wyraża zgodny
na to,  żeby Rada dokonywała tej  zmiany i  tego dotyczy zmiana w tej  uchwale –
programu.

Opinie stałych komisji Rady:
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.
2) K.  Edukacji,  Bezpieczeństwa  i  Spraw  Społecznych  –  opinia  stanowi

załącznik Nr 45 do protokołu.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Poddał  pod  głosowanie  projekt  uchwały
w sprawie zmiany  załącznika  do  Uchwały  Nr  XLVII/426/18  Rady  Miejskiej
w Pyrzycach z dnia 29 marca 2018 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Pyrzyce na lata 2018-2022 (Druk
Nr 498/18).

Wynik głosowania: 
Stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, 

Uchwała Nr XLVIII/433/18 stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 
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Do punktu 17 porządku
Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania.

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska –  Jeżeli  chodzi  o  zapytania  Radnego
Wrońskiego:

1) Zespół Kresowianka – tak,  znany jest  mi ten temat tak jak Pan mówił,  jak
najbardziej pochylimy się nad tematem, myśleliśmy już o tym i na pewno Pan
Dyrektor PDK będzie z Zespołem rozmawiał,  zobaczymy jak ta sprawa się
zakończy, ale myślę, że pozytywnie.

2) Jeżeli chodzi o sprawę rodziny G…, nie mam informacji dlaczego i jak, czy nie
została  udzielona odpowiedź,  jeżeli  tak to faktycznie nie  powinno mieć to
miejsca, sprawdzę to, rozeznam, nie jestem w stanie teraz Panu odpowiedzieć,
bo muszę przyjrzeć się całości. Wiem, że sprawa się toczy już kilkanaście lat.

3) Jeżeli  chodzi  o  parking  przy  ul.  Kilińskiego,  jak  Pan  widział  zdjęcia
przekazałam Komendantowi  Straży  Miejskiej,  który  się  jeszcze  dzisiaj  tym
tematem pewnie zajmie.

4) Program rządowy na temat remontu dróg, rozumiem, że chodzi Panu o ten
program, który został uruchomiony obecnie. Jeżeli chodzi o ten program to
został złożony już wniosek na ul. Głowackiego, do 15 kwietnia było składanie
wniosków, są tam oczywiście wskazane warunki,  wskaźniki,  na podstawie
których  można  i  jeżeli  chodzi  o  drogę  Głowackiego  to  oczywiście  jak
najbardziej  wpisujemy  się  w  ten  program.  Oczekujemy  teraz  na
rozstrzygnięcie, myślę że do końca maja powinniśmy wiedzieć, czy uzyskamy
jakąkolwiek dotacje, czy nie i na pewno, jeżeli pojawią się jakiekolwiek inne to
tak,  jak  Pan  wie,  w  przeciągu  ponad  3-ch  lat,  że  występujemy  prawie  o
wszystkie  środki,  które  się  pojawiają  i  żadnych  takich  programów  nie
omijamy.  Jeżeli  chodzi  o  Obromino,  Letnin,  Brzesko.  Obromino  i  Letnin
niekoniecznie wpisują się w te programy i tutaj  bardziej  możemy mówić o
programach z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Ostatnie rozdanie na
ten  czas,  bo  wiemy,  że  zostały  jeszcze  środki,  będzie  ogłaszany,  bo
rozmawiałam z Dyrektorem wydziału i tam na pewno będziemy występować
o  Rzepnowo,  bo  została  wykonana  dokumentacja  i  tak  było  ustalone.  Na
pewno  jeżeli będą się pojawiać inne to też będziemy się nad tym pochylać, a
jeżeli  chodzi  o  samo Brzesko  i  drogę w stronę dawnej  bazy  to  w ramach
bieżących  remontów,  na  które  już  wyłaniamy  wykonawcę  odnośnie
uzupełniania takich dziur, to takich miejscowości i ulic jest wiele, zostanie to
wzięte pod uwagę.

Jeżeli chodzi o zapytania pana Radnego Majaka to oddaję głos Panu Zastępcy, który
ma nadzór nad przedszkolami, szkołami i udzieli odpowiedź.

Z-ca Burmistrza – Robert Betyna – Pan Radny Majak zapytał o potrzeby remontowe
dwóch  przedszkoli:  Narutowicza  i  Zabytkową,  ja  pozwolę  sobie  przypomnieć
Państwu  dyskusję  jaką  odbyliśmy  również  na  tej  sali.  W  momencie,  kiedy
wprowadzaliśmy reformę oświatową, wyszliśmy z pewną propozycją, staraliśmy się
Państwu wówczas przekazać informację dotyczącą potrzeb w tych obiektach i stąd
też  wynikała nasza propozycja. Niestety, akceptacji wówczas nie było i właściwie
mógłbym zakończyć swoją wypowiedź mówiąc w ten sposób, że od tamtego czasu
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radykalnych  zmian  w  tym  zakresie  (jeżeli  chodzi  o  potrzeby)  w  tych  dwóch
obiektach nie stwierdziliśmy, nic takiego nadzwyczajnego się nie zmieniło. Wówczas
staraliśmy  się  Państwu  przekazywać,  że  uważamy,  że  dobrze  byłoby,  żebyśmy
jednak  podjęli  takie,  czy  inne  działania,  ale  publiczna  debata,  która  się  odbyła
(większość z Państwa w niej uczestniczyła) stwierdziliśmy, że te obiekt są w super
fajnym stanie,  ale rozumiem, że życzy sobie Pan na piśmie, żebyśmy te potrzeby
przedstawili, zestawienie potrzeb oraz prac wykonanych, oczywiście to dokonamy.

Radny Mariusz Majak – Czyli rozumiem, że w najbliższym czasie nie przewiduje się
żadnych remontów w przedszkolach w Pyrzycach?

Z-ca  Burmistrza  –  Robert  Betyna –  Jeżeli  mówimy o  poważniejszych remontach
i tego typu rzeczach to oczywiście zostałoby to uwidocznione w budżecie i jasnym
jest (myślę, że Pan Przewodniczący pewnie zna doskonale budżet i wie), że takich
informacji ten budżet nie zawiera. Jeżeli będziemy mieli jakiekolwiek takie zamiary
to najpierw będziemy musieli znaleźć środki i za pośrednictwem Państwa te środki
na takie działania przekazać.

Radny Mariusz Majak – Jeszcze tylko dopowiem, że oczywiście budżet ma to do
siebie, że jest zmienny i również zmianami wprowadzaliśmy w innych placówkach
oświatowych, w przedszkolach zadania remontowe, więc być może ze względu na
to, że istnieją takie potrzeby, coś jest planowane, o to mi chodziło. Budżet oczywiście
znam i w budżecie tych zadań nie ma, natomiast prosiłbym, żeby pochylić się nad
tymi problemami, bo są one dosyć znaczne, szczególnie jeśli chodzi o ul. Zabytkową,
tam są pewne bardzo pilne potrzeby.
Z-ca  Burmistrza  –  Robert  Betyna –  Mamy  tego  świadomość,  bo  chyba  ok.  2-ch
tygodni  temu lustrowaliśmy nasze  obiekty i  doskonale  wiemy jaki  jest  stan  tych
obiektów i wiemy czego wymagają, stąd też przypomnę, przy tej reformie oświaty
była  nasza  koncepcja  określonego  działania  związanego  z  tymi  obiektami.  Nie
znalazła wówczas uzasadnienia, będziemy musieli się pewnie w przyszłości z tymi
problemami zmierzyć.

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Jan  Wojtasik –  Już  o  tych  przedszkolach
wspominałem na Komisji Budżetu, ale dotarły do mnie z powrotem te same skargi
od tych samych Pań, że jeżeli coś załatwiamy, to wcale nie załatwiamy, bo my Was
nie słyszymy, dlatego chciałem publicznie zapytać,  żeby Ci Państwo, którzy nam
zarzucają usłyszeli. Dlatego zwracam się ponownie, bo niektórzy rodzice odwołali
się do dyrektorów przedszkoli z możliwością przyjęcia tych dzieci z powrotem do
przedszkoli.  Rozmawiałem  również  z  Panią  Dyrektor  przedszkola  przy  ul.
Zabytkowej, która stwierdziła, że nie ma szans, że my radni ustaliliśmy za wysokie
kryteria przyjęć tych dzieci do przedszkoli, m.in. ja też muszę się uderzyć w pierś, bo
ja  też  głosowałem  za  tymi  kryteriami.  Może  nie  wszyscy  pamiętają,  ale  ja
z ciekawości  przejrzałem  te  kryteria  i  naprawdę  są  za  wysokie.  Do  tego  jeszcze
pytania brzmiały w ten sposób,  czy nie da rady otworzyć dodatkowej  grupy,  bo
rodzice twierdzą, że są bez wyjścia, że jest im bardzo trudno z dziećmi, bo dwoje
pracuje i nie ma z kim zostawić, a nianie są zbyt drogie w tej chwili. 
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Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Dopytam  jeszcze,  bo  nie  zrozumiałem,
rozumiem, że są jeszcze wolne miejsca w przedszkolu, bo z tego tak by wynikało, że
są wysokie kryteria i nie wszyscy się dostali?

Z-ca Burmistrza –  Robert  Betyna –  To nie  chodzi  o  zbyt  wysokie kryteria  tylko
chodzi  o  ilość  miejsc  w  tych  obiektach  i  faktycznie  jest  tak,  że  jesteśmy  teraz
w procesie niezakończonym jeszcze,  jeżeli  chodzi o rekrutację,  jest ten czas,  kiedy
rodzice złożyli odwołania i dopiero po tym będziemy mogli odnieść się do sytuacji
globalnie.  Fakt jest taki, że mamy w obu naszych przedszkolach taką sytuację,  że
kilka  dzieci  nie  zostało  przyjętych,  po  procedurze  odwoławczej  będziemy  mogli
rozmawiać. Niemniej  jednak propozycja Pana Przewodniczącego nie jest na dzień
dzisiejszy dla nas do spełnienia, jeżeli chodzi o utworzenie grupy, bo w przypadku
przedszkoli są określone warunki, które należy spełnić, żeby mogła określona grupa
powstać.  W  tych  obiektach  mamy  już  wypełnione  maksymalnie  ilością  dzieci
zgodnie  z  wymogami,  jakie  ustawodawca  na  nas  nakłada.  Jeżeli  chodzi  o  tych,
którzy  się  nie  dostaną  to  obowiązkiem  Gminy  jest  wskazać  inne  niepubliczne
przedszkole i to też będziemy czynili dla tych, którzy się nie dostaną.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.

Do punktu 18 porządku
Wolne wnioski. 

Przewodnicząca  K.  Rewizyjnej  –  Małgorzata  Piotrowska  –  Odczytała  protokół
z przeprowadzonej kontroli w dniach 14 – 26 marca 2018 r. z realizacji dochodów
tytułu zbycia składników majątkowych gminy. Protokół stanowi załącznik Nr 47 do
protokołu z obrad sesji.

Panie Przewodniczący z racji  tego, że uczestniczę i przygotowujemy się do
zmian statutu, jestem po świeżym szkoleniu, bardzo proszę Wysoką Radę o przyjęcie
poprzez głosowanie protokołu z tej kontroli.

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt  – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu
z kontroli Komisji Rewizyjnej.

Wynik głosowania: 
Stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, 

Protokół został przyjęty.

Przewodniczący  Rady  –  Paweł  Chyt  –  Poinformował,  że  wpłynął  telefonogram,
w którym Pani Burmistrz zaprasza na wspólne obchody 73. Rocznicy Zakończenia
II Wojny  Światowej  i  złożenie  wiązanek  kwiatów  pod  „Pomnikiem  Pamięci”.
Zbiórka uczestników i pocztów sztandarowych w dniu 8 maja o godzinie 10:30 pod
budynkiem Urzędu Miejskiego. Bardzo serdecznie wszystkich zapraszamy i proszę
radnych  o  sformowanie  pocztu  sztandarowego  na  tą  okoliczność.  Telefonogram
stanowi załącznik Nr 48 do protokołu.

Chciałbym wydać  oświadczenie.  Chciałbym odnieść  się  do  artykułu,  który
ukazał się w lokalnej prasie autorstwa radnego Mariusza Majaka, radnego okręgu
pierwszego, który odnosił się do poprzedniej sesji, jak i do mojej osoby. Otóż radny
Majak krytykował dyskusję na temat dróg powiatowych i stwierdził, że powinna się

16



ona odbyć na komisji. Jednak jak ona miała się odbyć na komisji, komisji właściwej
do spraw dróg, czyli Komisji Budżetu i Rolnictwa skoro jej przewodniczący właśnie
radny Majak, nie zaprosił nikogo ze Starostwa na jej posiedzenie. Zaproszenie wszak
gości  jest  w kompetencji  przewodniczącego  tejże  komisji,  w innych przypadkach
przewodniczący Majak zapraszał na komisję, np. przedsiębiorców, czy dyrektorów
przedszkoli,  natomiast  nie  odważył  się  zaprosić  na  komisję  nikogo  ze  swoich
przełożonych  z  Zarządu  Powiatu  aby  podyskutować  o  stanie  dróg,  a  we
wspominanym  artykule  żali  się,  że  dyskusja  powinno  się  odbyć  na  komisji.
Oczywiście  powinna,  ale  najpierw  trzeba  na  nią  zaprosić  gości,  żeby  mogła  się
odbyć. Ja natomiast osobiście pofatygowałem się i zaprosiłem na sesji Rady Powiatu
Zarząd i Panią Dyrektor, bo trudno byłoby dyskutować o drogach powiatowych bez
przedstawicieli Powiatu. 
Ponadto krytykuje Pan moje zabiegi o ul. Staromiejską i Ciepłowniczą, że wyrażam
krytykę wobec Zarządu Powiatu. Rozumiem, że występuje Pan tutaj jako rzecznik
władz  Powiatu  i  wszelka  krytyka  władz  Powiatu  jest  zakazana.  Jak  już
wspomniałem na poprzedniej sesji, jeżeli coś traktuje się priorytetowo, to inne rzeczy
schodzą na drugi plan, a przypomnijmy, że ulica Staromiejska została podzielona na
3 etapy, a my rozmawiamy dopiero, czy uda się zrealizować I etap. Jestem radnym
okręgu 9, w którym jest 7 ulic, 3 z nich to drogi powiatowe, niestety w bardzo złym
stanie. Rozumiem, że Panu radnemu, jako radnemu okręgu I, w którym jest m.in.
ul. Krótka można zabiegać o jej remont oraz, jak wspomina Pan w artykule, radnemu
Wojtasikowi również można zabiegać o ul. Dąbrowskiego również drogę powiatową
z jego okręgu. Natomiast mi przewodniczącemu o ulicę powiatową w moim okręgu,
jak  Staromiejska  to  już  nie  mogę.  Ja  rozumiem,  że  rozpoczął  Pan  już  kampanię
wyborczą, ale proszę mnie do niej nie mieszać i jeżeli chce Pan ze mną polemizować
to proszę to robić na komisjach lub na sesji, a nie za pośrednictwem mediów. 
Odniosę się jeszcze do dróg gminnych, rozmawiamy o nich na bieżąco, w zasadzie
na każdej sesji i komisji, chociaż dzisiejsza sesja jest tego przykładem, Pani Burmistrz
udziela informacji o ich stanie na bieżąco i nie wiem, czy specjalny punkt w planie
pracy rady wniesie coś nowego, jak i tak sam Pan stwierdził,  że radni nie podjęli
dyskusji.  Może   po  prostu  informacje  o  konkretnych  drogach  gminnych  mogą
pozyskać  na  każdej  sesji  lub  komisji.  To  było  moje  oświadczenie,  ja  nie  mam
możliwości w gazecie, więc chciałem to zrobić na sesji, ponieważ sprawa dotyczyła
dyskusji na sesji i wydaje mi się, że tak powinniśmy o tym rozmawiać.
Odnośnie  jeszcze wypowiedzi w tym artykule do planu pracy Rady Miejskiej, mam
uwagę, bo dostaliśmy zaproszenie na uroczystość z okazji 227 Rocznicy Uchwalenia
Konstytucji  3  Maja,  która  uroczystość  odbywa się  dzisiaj,  tj.  26  kwietnia  o  godz.
13:00.  Z  informacji,  które  posiadam,  że  Pani  Burmistrz  również  otrzymała  takie
zaproszenie,  to  mógł  Pan  poinformować  Starostę,  że  w  tym  czasie  mamy  sesję
i raczej będziemy tutaj, więc albo nas nie zapraszać, albo w innym terminie można
było to zrobić,  żebyśmy mogli być obecni.  To taka moja uwaga do Pana, jako do
sekretarza powiatu.

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Korzystając z okazji wolnych wniosków,
chciałabym zaprosić  wszystkich  obecnych  na  godzinę  15:00  przed  Urząd  Miejski
w Pyrzycach, w imieniu Dyrektora PDK jak również swoim, na przedsięwzięcie, do
którego  przystąpił  PDK  pn.  „Nasz  chleb  powszedni”.  Nie  wiem,  czy  Państwo
zapoznali  się,  czy  może  słyszeli  już  o  tym  przedsięwzięciu,  dotyczy  to  chleba
pieczonego  przez  osoby  innej  karnacji,  innego  wyznania,  czy  innej  orientacji
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seksualnej. Jest to kampania reklamowa i w związku z tym, że dotyczy to tolerancji,
reakcji  na  inność,  PDK  przystąpił  do  tego  projektu  i  wszystkich,  którzy  są
zainteresowani  tymi  tematami,  bo  to  są  tematy  ważne,  tematy,  o  których  trzeba
rozmawiać,  nad którymi trzeba  się pochylać,  bo to nas wszystkich dotyczy,  więc
wszystkich, którzy chcieliby uczestniczyć, podzielić się tym chlebem, otrzymać ten
chleb,  zapraszamy  przed  Urząd  godz.  15:00  dzisiaj  w  imieniu  Pana  Dyrektora
i swoim, serdecznie zapraszam.

Nie wniesiono więcej głosów w wolnych wnioskach.

Do punktu 17 porządku
Zamknięcie obrad XLVIII sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  –  Paweł  Chyt  –  W  związku  z  wyczerpaniem
porządku obrad zamykam obrady XLVIII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach.

Protokołowała 
Anna Piotrowska

                                                                                                 Przewodniczący Rady 

                                                                                                          Paweł Chyt
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